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مسابقه مردان شبیه به ارنست همینگوی با حضور 
بیش از 130 مرد ریش سفید و شبیه به این نویسنده 
فقید آمریکایی برگزار شد که قرار است این افراد در 
فستیوال »روز ارنست همینگوی« در کنار هم جمع 

شوند.  

فیلم »خواب زمستانی«، برنده نخل طلای امسال 
جش��نواره کن به عنوان نماینده سینمای ترکیه در 

هشتادوهفتمین دوره جوایز اسکار معرفی شد. 

به گفته پدر عود ایران، اس��تاد منصور نریمان که 
این روزها مراح��ل درمانی خود را برای بهبود اوضاع 
جس��مانی اش طی می کند، به همت حوزه هنری 
ردیف های موس��یقی ایرانی برای عود در قالب یک 

مجموعه صوتی منتشر خواهد شد. 

»مارتین اسکورس��یزی«، کارگردان صاحب نام 
س��ینمای جهان نی��ز پ��س از چهره های��ی چون 
 »کوئنتی��ن تارانتین��و«، »کریس��توفر ن��ولان« و 
»جی. جی آبرام« با انتشار بیانیه ای از تصمیم کمپانی 
»کوداک« ب��رای ادامه تولید فیلم ه��ای 35 میلی 

متری حمایت کرد. 

در جلسه شورای پروانه نمایش دوشنبه 13 مرداد 
93 مجوز نمایش 3 فیلم س��ینمایی با نام »ش��هر 
موش ها 2« به کارگردان��ي مرضیه برومند، »فصل 
فراموشي فریبا« به کارگرداني عباس رافعي و »ارسال 
آگهي تسلیت براي روزنامه« به کارگرداني ابراهیم 

ابراهیمیان صادر شد. 

نیکی کریمی مقابل دوربین سریال 100 قسمتی 
»کیمیا« رفت.  هم اینک تصویربرداری این سریال 
که از آن به عنوان طولانی ترین مجموعه داس��تانی 

سیما یاد می شود، به نیمه رسیده است.  

فیلمبرداری اولین فیلم بلند سینمایی »بهتاش 
صناعی ها« با عن��وان »احتمال باران اس��یدی« به 
تازگی در سکوت خبری در تهران و شمال به پایان 
رسید. در این فیلم شمس لنگرودی شاعر، نویسنده 
و پژوهشگر معاصر به همراه مریم مقدم نقش های 

اصلی را برعهده دارند. 

س��ری جدید »زنان کوچک« با نام »همه پسران 
جو« محصول 1993 ژاپن ب��ه زودی در امور دوبلاژ 

سیما و با مدیریت شهلا ناظریان دوبله می شود. 

احسان خواجه امیری خواننده موسیقی پاپ بعد 
از سه  سال تازه ترین کنس��رت خود را در شهر اهواز 

برگزار می کند. 

نشست تخصصی »اسطوره شناسی نزد بارت« با 
س��خنرانی »بهمن نامور مطلق« عضو هیأت علمی 
دانشگاه ش��هید بهشتی، ش��نبه 18 مرداد در خانه 

هنرمندان ایران برگزار می شود. 

»بشری ش��نان«، هنرمند جوان فلسطینی 
عکس های دلخ��راش خبرن��گاران از بمباران  
ارتش اس��راییل را به تابلوه��ای هنری زیبایی 
تبدیل می کند که به خوب��ی پیام مظلومیت و 
حقانیت مردم غزه را به جهانیان می رساند. این 
هنرمند آث��ار خود را از هم��ان روزهای آغازین 
جنگ در ش��بکه های اجتماع��ی »توییتر« و 
»فیس بوک« با دیگر مردم جهان به اش��تراک 

گذاشت.

کنسرت گروه »پریشاد« به سرپرستی »پریچهر 
خلوتی« روز هجدهم مرداد  س��ال جاری در سالن 

اصلی فرهنگسرای نیاوران برگزار می شود. 

س��ریال »قورباغه و قناری« به کارگردانی مهدی 
فخیم زاده در ژانر پلیسی صبح امروز با حضور سعید 
منتظرالمهدی معاون اجتماع��ی نیروی انتظامی، 
سیدضیاء  هاش��می، رئیس اتحادیه تهیه کنند گان 
و محمدحس��ین فرح بخش کارگردان س��ینما، در 
لوکیشن س��تاد فرماندهی مبارزه با مواد مخدر در 

کارخانه ارج کلید خورد. 

سینماتک خانه هنرمندان ایران با هدف همدردی 
با م��ردم مظلوم غزه، چهارش��نبه 15 م��رداد فیلم 
ضدصهیونیس��تی »عمر« س��اخته هانی ابواسد را 

نمایش می دهد.  

کمپانی »لایونز گیت« با »الجاوود« برای بازی در 
فیلم »آخرین شکارچی جادوگر« به توافق رسید. 
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مشکلاتی که تمامی ندارد

در دنی��ای امروز هر کس��ی با دوربی��ن و موبایل 
می تواند تصویر بگیرد و آن را تبدیل به یک اثر هنری 
کند، اما باید دقت داش��ت که اگر همراه آن تصویر 
اندیشه و فکر خلاقانه باش��د  می توانیم آن را تبدیل 

به یک اثر هنری موفق کنیم.   
اگر بخواهیم هر تصویری را به عنوان یک اثر هنری 
ببینیم، درواقع به ش��عور مخاطب توهین کرده ایم، 
بنابراین جشنواره فیلم های ویدئویی در این زمینه 

می تواند یاری رسان خوبی باشد.   
اگر قرار است جشنواره ای مستقل برای فیلم های 
ویدئویی به صورت مستمر برگزار شود، این جشنواره 
باید به تولیدات ویدئویی اش س��اختار دهد تا بتواند 
پیام صحیح را به مخاطب منتقل کند تا به واسطه آن 

خلاقیت و ارزش های هنری را به وجود آورد.   
فیلم های ویدئویی اگر جهت مشخصی پیدا کنند 
قطعا جشنواره آن هم می تواند یکی از جشنواره های 

تاثیرگذار باشد.   
یکی از نکات مهم داوری هاست. داور ها در انتخاب 
آثار در جش��نواره فیلم های ویدئوی��ی تهران دقت 
زیادی داشته باشند زیرا برخی آثار حتی ارزش ورود 

به جشنواره را هم ندارند.   
ظرفیت نمایش فیلم ه��ای ویدئویی از فیلم های 
سینمایی محدود تر است به همین دلیل باید دید این 
فیلم ها تا چه اندازه کشش جذب مخاطب را دارند و 
برای آنها سالن های مخصوصی را درنظر گرفت. اگر 
دقت داش��ته باشید فیلم های س��ینما را با امکانات 
نمایش می دهند بای��د دید با فیلم ه��ای ویدئویی 
می خواهند چگونه برخورد کنند. آیا قرار اس��ت در 
تلویزیون نمایش داده ش��وند یا تنه��ا برای نمایش 

خانگی باشند.   
تجربه نش��ان داده اس��ت که علاقه من��دان به 
فیلمسازی کارش��ان را با فیلم های ویدئویی آغاز 
می کنند، بنابراین نباید با اعتماد و اطمینان جوانان 
بازی کرد و باید با آنها برخورد معقولانه داش��ت تا 
آنها احس��اس س��رخوردگی نکنند. خوشبختانه 
ش��رایط فیلمس��ازی برای جوان ها و علاقه مندان 
به فیلمسازی مهیاست بنابراین آنها هم باید دقت 
داشته باشند تا از شرایط موجود بهترین استفاده را 
کنند.   یکی از نکات قابل تامل فیلم های ویدئویی 
بازار بین الملل آن اس��ت.   متاسفانه این فیلم ها در 
خارج از ایران هم معضل اساسی دارند و باید بالا تر 
و حرفه ای تر به آن نگاه کرد در این صورت می توانند 
در بازارهای خارجی هم جایی داش��ته باشند.   در 
کشورهای اروپای شرقی سیل عظیمی از فیلم های 
ویدئویی وجود دارد؛ به نظرم ابتدا باید در س��اختار 
فیلم های ویدئویی دقت کرد تا به واسطه آن بتوانیم 
بازار مناس��بی هم برای آن پیدا کنیم. درباره اکران 
این فیلم ها نیز باید بگویم، تعداد سالن های سینما 
در کشور محدود است و بخشی از معضلات سینما 
در کشور اعم از فیلم های ویدئویی و سینمایی ناشی 
از کمبود سالن های سینما اس��ت. کل سالن های 
س��ینماهای تهران ب��ه 300 عدد هم نمی رس��د 
درحالی که کشوری مانند ترکیه که نصف وسعت 
ایران را دارد تعداد س��الن های آن ب��ه 1000 عدد 
می رسد.  باید دقت داشت که اگر تعداد سالن های 
سینما زیاد باش��د می توانیم تعدادی از فیلم های 
ویدئویی م��ان را در این س��الن ها نمایش دهیم تا 

موجب جاذبه و ایجاد رقابت شود.   
باید جایی برای نمایش فیلم های ویدئویی وجود 
داشته باشد، جشنواره با توجه به این که سالی یک بار 
برگزار می شود بهترین مکان برای نمایش این نوع 
فیلم هاس��ت. این فیلم ها در داوری های جش��نواره 
مورد قضاوت قرار می گیرند. عده ای می گویند خوب 
و عده ای می گویند بد اس��ت و بعد از جشنواره وارد 

بایگانی می شود درحالی که نباید چنین باشد.   
با توجه به این که تعداد سالن های سینما کم است 
پردیس ه��ا می توانند برای نمایش این آثار بس��یار 
مناسب باش��ند زیرا در کشورهای دیگر سالن هایی 
وجود دارد ک��ه تنها اختصاص به نمای��ش این نوع 
فیلم ها دارن��د.   در این میان حمایت س��ازمان ها و 
نهادهای مربوطه از فیلم های ویدئویی مهم اس��ت. 
متاس��فانه نه تنها س��ازندگان فیلم ه��ای ویدئویی 
بلکه س��ازندگان س��ایر فیلم ها هم همه پولی را که 
بابت س��اخت فیلم دریافت می کنند صرف این کار 
نمی کنند به همین دلیل به نظرم در بحث حمایت 
بهتر است  دوربین و امکانات ساخت فیلم را در اختیار 
فیلمس��از قرار دهند و همچنین ی��ک نفر به عنوان 
ناظر حضور داش��ته باشد اما در این زمینه همچنان 

مشکلات در کشور ما وجود دارد.  

خبر توقف پایتخت از زبان نقی
محسن تنابنده با انتشار عکسی در صفحه شخصی 
اینس��تاگرام خود و به گونه ای جالب دردیالوگی از 
قول نقی سریال پایتخت از عدم ساخت فصل جدید 
این مجموعه خبر داد. تنابنده در اینس��تاگرام خود 
چنین نوشته است:  »نقی سر خاک مادر:  آخ. سلام 
مادر... خوبی؟ س��ر کیفی؟ رو به رشدی؟ )مکث( یه 
کم درددل دارم بگ��م؟ )مکث( میگن نباش، میگن 
پایتخت دیگه نباشه، میگن خودتو خانوادتو ارسطو 
چوچانگم وردار ببر... دس��ت من نیست مادر جان 
دستور از بالاس��ت،  میگن پایتخت پایه های تخت 
بعضیا رو لرزونده... سرتو درد نیارم مادر... چیزی کم و 

کسر نداری اومدنی برات بیارم؟«

اتفاق
دريچه

چهرهخبر
 »ساندرا بولاک«

 گران ترین بازیگر  هالیوود
کشتار کودکان غزه به فیلمنامه »به 

کودکان شلیک نکنید« اضافه می   شود
 هنرمند مبتلا به سرطان 

همه را فراخواند

مجله »فوربس«، »س��اندرا ب��ولاک«، بازیگر 
برنده اسکار  هالیوود را با 51 میلیون دلار درآمد 
از ژوئ��ن  س��ال 2013 ت��ا ژوئن  س��ال 2014، 
گرانقیمت ترین بازیگر  هالیوود نامی��د، در این 
فهرست »جنیفر لورنس« و »جنیفر آنیستون« 
نیز به ترتیب در رده های دوم و سوم جدول قرار 

دارند. 
»جنیفر لورنس« 23س��اله با درآمد تقریبی 
34 میلی��ون دلار در مدت زمان اعلام ش��ده در 
جایگاه دوم پردرآمدترین های  هالیوود و »جنیفر 
آنیستون« 45ساله با 31 میلیون دلار درآمد در 

جایگاه سوم قرار دارد. 
همچنی��ن »گوین��ت پالت��رو« 41س��اله با 
19 میلی��ون دلار درآم��د و آنجلین��ا جول��ی با 
18 میلیون دلار درآمد به ترتیب جایگاه چهارم 

و پنجم این جدول را به خود اختصاص داده اند. 

انس��یه شاه حس��ینی نویس��نده فیلمنامه »به 
کودکان ش��لیک نکنید« که کارگردانی آن را هم 
برعهده دارد درب��اره تغییرات ایجادش��ده در این 
فیلمنامه به مه��ر گفت:  داس��تان اولیه فیلمنامه 
نگاهی انس��انی به افراد و آدم ها در شرایط بحرانی 
جنگ داش��ت و برخلاف نام ای��ن فیلمنامه صرفا 
داس��تانی مخصوص به کودکان نب��ود، اما با توجه 
به شرایطی که خاورمیانه در آن قرار دارد و کشتار 
انسان ها در عراق، س��وریه و غزه تصمیم گرفتم با 
توجه به حوادث اخیر در غزه و کشتار مردم به ویژه 
کودکان در فیلمنامه »به کودکان شلیک نکنید« 
تجدیدنظر کرده و می خواهم فیلمنامه را برای تمام 
کودکان در جنگ مانده بنویس��م؛ به ویژه کودکان 
غزه. زمانی ک��ه می خواهیم درباره جنگ س��خن 
بگوییم باید همه جوانب این پدیده ش��وم را مورد 

بررسی قرار دهیم.

به��رام ریحانی هنرمن��د پانتومی��م کار نمایش 
»شادی حقیقی آرام و بی صداست« را برای حمایت 
از مجی��د بهرامی در آس��تانه اج��رای این نمایش 
نوشتاری منتش��ر کرد. این هنرمند که خود مدتی 
اس��ت دچار بیماری سرطان شده اس��ت، در متن 
خود خطاب به مردم ایران با اش��اره به ابتلا شدنش 
به بیماري کانسر نوشته اس��ت: اینک با زخمی که 
حاصل عمل جراحی س��نگین و طاقت فرس��ایی 
است که هنوز هفته ای از نقش بستنش روی بدنم 
نگذشته با گروهی قصد این کرده ایم که در روز شنبه 
هجدهم مرداد ساعت 19 در سالن اصلی تئاتر شهر 
یک اجرای نمادین داشته باشیم با هدف نسبت به 
وضع کودکان نازنین مبتلا به کانسر، کاری کنید که 
جهان به احترام همت تان برخیزد و دست ها را به هم 
بکوبد. این نمایش روز شنبه 18 ساعت 19 در سالن 

اصلی مجموعه  تئاتر شهر روی صحنه می رود.

ثریا حکمت ک��ه 13 مردادماه اعلام کرده بود که 
در وضع مالی بدی به س��ر می برد و از چندی دیگر 
در چادر زندگی خواهد کرد، از قول مس��اعد رئیس 
سازمان س��ینمایی برای حل مشکلاتش خبر داد. 
این بازیگر در گفت وگو با ایسنا گفت: بعد از انتشار 
مصاحبه ام با ایسنا عزت الله انتظامی اولین نفری بود 
که با من تماس گرفت و گفت هرکاری از دس��تش 
بربیاید، انجام می ده��د. خانم وافری ه��م از خانه 
س��ینما تماس گرفت و آدرس خان��ه ام را گرفت تا 
وضع را بررس��ی کنند تا درصورت امکان در زمینه 
ودیعه خانه ام کمک کنند. طبق برنامه ای که قبل از 
مصاحبه داشتم به وزارت ارشاد رفتم و توسط آقای 
منفرد دستور وزیر را در پای نامه درخواستم گرفتم و 
بعد پیش آقای ایوبی رئیس سازمان سینمایی رفتم.  
برای اولین بار بود که یک مدیر سینمایی مرا داخل 
اتاقش راه داد و با احترام زیادی با من برخورد کردند. 

 قول هایی به ثریا حکمت 
برای حل مشکلش

ب��رای  بزرگداش��تی  اس��ت  ق��رار  ش�هروند| 
»شیرمحمد اسپندار« تنها »دونلی نواز« ایرانی که در 
سیستان وبلوچس��تان زندگی می کند، برگزار ش��ود؛ 
هنرمندی که با وجود همه سختی های زندگی توانسته 
این هنر بلوچ��ی را زنده نگه دارد. در نشس��ت خبري 
که برای بزرگداشت این هنرمند بلوچ با حضور رئیس 
دبیرخانه کمیس��یون فرهنگی و اجتماعی ش��هرها و 
مراکز استان ها برگزار شد، این مقام مسئول نکوداشت 
شیرمحمد اسپندار را بهانه اي براي شناساندن موسیقي 
اقوام و موسیقي محلي ایران بیان کرد و گفت:  »برای ما 
تجلیل از شیرمحمد اسپندار به عنوان یک پیرمرد که در 
دنیا می شناسندش شکل می گیرد اما متاسفانه جوانان 

او را نمی شناسند.«
به گفته مزاري، قرار اس��ت ابتدا مراس��مي 16 و 17 
مرداد در »خانه هنرمندان« برگزار شود و مراسم اصلي 
18مرداد در »تالار وحدت« باش��د. مراس��م از طریق 
تهیه و ارایه یک بس��ته فرهنگي اجرا خواهد شد و آثار 
ضبط شده اس��پندار در این بسته فرهنگي قرار خواهد 
گرفت. همچنین زندگینامه استاد در قالب یک بروشور 
در این بسته فرهنگي ارایه خواهد شد و به جز آن، یک 
لوح فش��رده حاوي اطلاعاتي از زندگي و فعالیت هاي 
اس��تاد، عکس هایي از اس��تاد و کتابي تدوین ش��ده از 
مقالات آرشیوي استاد )با مس��ئولیت و نظارت استاد 
ایرج افشار سیستاني، ایرانش��ناس و نویسنده( نیز به 
حاضران در مراس��م ارایه خواهد شد. نمایشگاه عکس 
از آلات موسیقي بومي خطه سیستان و بلوچستان در 

کنار مراسم نکوداشت برپا خواهد شد.  
به علاوه قرار اس��ت یک کاروان 
فرهنگي، ی��ک هفت��ه قبل از 
برگزاري نکوداشت، از ایرانشهر 
به مقصد تهران حرکت کرده 
و در ش��هرهاي بی��ن راه )از 
جمل��ه در ش��هرهاي بم، 
کرمان، ی��زد و کاش��ان(، 
برنامه هاي موسیقي محلي 
را اجرا کنن��د. در کنار این، 

ی��س  تند

شیرمحمد ساخته خواهد ش��د و به نمایش درخواهد 
آمد.  این مجس��مه را قرار اس��ت آق��اي ترابي مقدم – 
مجسمه س��از- بس��ازد.  در این مراس��م علاوه بر فیلم 
»گدان« ک��ه به تازگ��ي در ارتباط با فرهنگ اس��تان 
سیستان وبلوچستان و استاد ش��یرمحمد اسپندار به 
کارگرداني حسین ریگي، فیلمساز بلوچ، ساخته شده، 
مقرر شده تا یک فیلم مس��تند دیگر نیز از زندگي این 
استاد موس��یقي بلوچ تهیه ش��ود.  علاوه بر این فیلم، 
فیلم مستند دیگري نیز از کاروان موسیقي که از بمپور 
عازم تهران براي حضور در این مراس��م هس��تند تهیه 
خواهد شد. مسئولیت تهیه این فیلم مستند، دبیرخانه 
کمیس��یون خواهد بود. به جز این مراسم، نکوداشت 
دیگري نیز در شهر زادگاه ایشان در بمپور برگزار خواهد 
شد. این برنامه کار مش��ترکی از کمیسیون فرهنگی 
کلانشهرها زیر نظر شهرداری تهران، معاون امور هنری، 
اداره ارشاد سیستان و بلوچستان،  خانه هنرمندان ، بنیاد 
رودکی ، شوراها و شهرداری های سیستان و بلوچستان  
و انجمن سیستان و بلوچستانی های مقیم مرکز  است. 
مزاری در این نشس��ت یادآور ش��د:  م��ا در درجه اول 
می خواهیم از ش��یرمحمد در زمان حیاتش تجلیل و 
همچنین او را به مردم معرفی کنیم. اس��پندار برای ما 
باارزش اس��ت. چون کارش منحصربه فرد محس��وب 
می ش��ود. رئیس دبیرخان��ه کمیس��یون فرهنگی و 
اجتماعی با بیان این که اسپندار ماهی 180 هزار تومان 
حقوق می گیرد، گفت: اس��پندار از کش��ور اسپانیا هم 
پیشنهادهایی برای حمایت داشته است. اما متاسفانه 
ما در کش��ور به فکر تأمین این هنرمندان نیستیم.  با 
این حال یک قطعه زمین در بلوچستان برای او در نظر 
گرفته شده است که به او هدیه می شود و تندیس 
این هنرمند پیشکسوت نیز در بمپور زادگاه اسپندار 
نصب می شود.  البته قرار است نمونه این تندیس در 
خیابان ایرانش��هر و محوطه خانه هنرمندان ایران 
نصب شود. استاد شیرمحمد اسپندار در  سال 1310 
هجري خورشیدي در بمپور بلوچستان متولد شد. 
در نوجواني به پاکس��تان رفت و در سال 1337 پس 
از کس��ب تجربه در زمینه موس��یقي به ایران بازگشت.  
وي تا س��ال 1362 براي نواختن موسیقي بلوچي از تک 
ني هم استفاده مي کرده اس��ت. او موفق به 
کس��ب دکتراي افتخاري موس��یقي 
س��نتي از کش��ور فرانس��ه و دیپلم 
افتخار نوازندگ��ي در ایران 
شده اس��ت. شیرمحمد 
اسپندار یکي از آخرین 
نوازنده  هنرمن��دان 
ای��ران  در  دونل��ي 
است که سال ها در 
گمنامي به اجراي 
این هنر در خیابان ها 
مي ک��رد.  اق��دام 

ش�هروند| نشست خبری کنس��رت »چرا رفتی« 
با همکاري مش��ترک طهمورث پورناظری و همایون 
شجریان سه شنبه 15 مردادماه در گالری »بوم تهران« 
با حضور این دو هنرمند برگزار ش��د.  شجریان در این 
نشس��ت با گفتن علاقه اش از تجربه عرصه های نوین 
خوانندگی آب پاکي را روي دست دوستدارانش ریخت 
و گفت: »دوست ندارم توقعی که از پدرم دارند از من هم 

داشته باشند«. 
همایون ش��جریان که خواننده این کنسرت است، 
گفت: قطعات این آلبوم با همان کیفیت و تنها با چینش 
متفاوت در کنسرت اجرا خواهد شد و »چرا رفتی« را هم 

به اندازه کیفیت آلبوم اجرا خواهم کرد. 
ش��جریان درعین حال درباره واکنش های مختلف 
قطعه »چرا رفتی« گفت:  از همه کسانی که به این کار 
انتقاد کردند یا آن را دوست داشتند ممنونم و لازم است 
بگویم که آن موزیک ویدیو به دیده ش��دن این قطعه 
کمک کرد اما متاسفانه بعضی ها از الفاظ زشتی استفاده 
کردند که شاید هم زیاد احساساتی شده بودند و من آن 

واکنش ها را دوست نداشتم. 
تهمورث پورناظری آهنگساز این آلبوم همین طور 
درباره این موزیک ویدیو توضی��ح داد: از آن جا که این 
موزیک ویدیو بس��یار دیده شد مخالفانی نیز پیدا کرد 
اما باید این نکته را در نظر داشت که ما پیش از این، در 
زمینه موسیقی ایرانی موزیک ویدیو نداشتیم و این کار 
را با کارهای قبلی نمی توان مقایسه کرد. در آن اثر سعی 

شد که حرمت موسیقی ایرانی حفظ شود. 
محمد حس��نی توتونچیان از تهیه کنن��دگان این 
کنسرت، در ابتدای این نشست گفت:  بسیار خوشحالیم 

که بعد از 8 س��ال توانس��تیم در تالار وزارت کش��ور 
کنسرتی را اجرا کنیم. برنامه ای که بعد از مدت ها 
توقف ب��ه چرخ��ه تالاره��ای اجرای موس��یقی 
بازگردانده شده است. سالنی که در حد جهانی اما 

در سطح قابل قبولی دارای استانداردهای لازم برای 
اجرای یک اثر موسیقایی است. 

همایون شجریان درباره استقبال از این آلبوم گفت: 
 خوشبختانه آلبوم »نه فرش��ته ام نه شیطان« مورد 

اس��تقبال قرار گرفت و ب��ه فاصله حدود 
چهار م��اه درخواس��ت برگزاری 

کنس��رت داش��تیم و از آن جا 
که زیاد از انتشار این آلبوم 
نگذشته است و مردم این 
کار را دوس��ت دارند روی 

صحنه می رویم. 
درب��اره  ش��جریان 
تغییرات قطعات آلبوم در 
اجراي کنسرت گفت:  دو 
قطعه نیز به کنسرت اضافه 
خواهد شد که یکی از آن 
قطعات ساخته سهراب و 

تهمورث پورناظری است که  سال گذشته اجرا کردیم 
و مردم از آن استقبال کردند و همچنین شب گذشته 
هم تصمیم گرفتیم یک قطعه دیگر در نظر بگیریم که 

شنیدنش خالی از لطف نیست. 
این هنرمند توضیح داد: قطعه »چرا رفتی« را که یکی 
از قطعات پرطرفدار این آلبوم است با همان کیفیت اجرا 
خواهیم کرد اما از آن جا که قرار اس��ت چند شب اجرا 
داشته باشیم ممکن است این ریسک را نکنم و قطعه را 
با نیم پرده تغییر اجرا کنم اما درنهایت آن اوج ها در قطعه 
وجود دارد و نمی گذارم مخاطب تفاوت را احساس کند. 
در بخش دیگری از این نشست تهمورث پورناظری 
آهنگساز آلبوم »نه فرشته ام نه شیطان« با بیان این که 
در این کنسرت از نوازنده های ایرانی استفاده می شود، 
گفت: استفاده از نوازنده غیرایرانی در این آلبوم دو دلیل 
دارد؛ اول این که قرار بود م��ن و همایون کارمان از نظر 
اجرایی به استانداردهای دنیا نزدیک باشد و استودیوی 
خوب می توانست این نیاز را برآورده کند و دوم همکاری 
ما با سولیس��ت های خوب بود. برای مثال ش��جاعت 
حسین خان یک هنرمند بی همتاس��ت.  این درحالی 
اس��ت که در کنس��رت از نوازنده های ایرانی استفاده 
می شود زیرا توانایی هنرمندان ایرانی در حدی هست 
که این کارها را اجرا کنن��د و خب برای ما مقدور نبوده 
که 50 نوازنده را برای یک تور کنسرت یک ماهه به ایران 

دعوت کنیم. 
مدیرعامل ش��رکت سامس��ونگ، تهیه کننده این 
کنسرت برنامه ریزی های انجام شده این 
کنس��رت را اینچنین اعلام 
کرد:  این کنسرت طی 
روزهای 16، 17 و 18 
مرداماه در 2 س��انس 
برگ��زار می ش��ود، اما 
ب��ه دلیل اس��تقبال 
قابل توجه مخاطبان 
م��ا روزه��ای 23 و 
24 مردادم��اه هم این 
کنسرت را برگزار خواهیم 

کرد.  

تقدیر از شیرمحمد اسپندار »دونلی نواز« نامی در تالار وحدت

 هنرمندي که ماهی
 180 هزارتومان حقوق می گیرد

همایون شجریان در نشست خبري كنسرت »چرا رفتي«

 دوست ندارم
 توقعي که از پدر دارند از من داشته باشند

قباد آذرآیی��ن در گفت وگو با ایس��نا مطرح ترین 
نویسنده ایرانی را صادق هدایت و مطرح ترین کتاب 
ما در دنیا را »بوف کور« دانس��ت و در توضیح گفت: 
در سا ل های متوالی به دلایلی نتوانسته ایم ادبیاتمان 
را به دنیا نشان بدهیم یا اگر هم نشان داده ایم در سایه 
هدایت و کتابش قرار گرفته ایم. همچنین از کسانی 
مثل غلامحسین ساعدی به نوعی در مراحلی چند 
مرتبه پایین تر از صادق هدایت یا از دکتر رضا براهنی، 
رضا قاس��می و عباس معروفی می توان نام برد. البته 
این افراد باز هم در س��ایه هدایت ق��رار می گیرند اما 
می شود این افراد را نیز موضوعیت داد به ادبیات لژیونر 
ایران چون به نوعی نماینده ایران در خارج از کش��ور 

بوده اند.
به اعتقاد آذرآیین، دلایلی که باعث شد ما نتوانیم 
خودمان را یک لژیونر ادبی در دنیا نشان دهیم اغلب 
به داخل کشور برمی گردد و همان مسأله ممیزی یا 

سانسور اس��ت چراکه ما نتوانسته ایم حتی در داخل 
کش��ور به آن گونه ای که باید آثارمان را ارایه بدهیم. 
دوم، مسأله کپی رایت است. ما در دنیا عضو کپی رایت 
نیس��تیم و بهترین راه ارتباطی ما ب��ا جهان مربوط 
به همین موضوع اس��ت. همین دو عامل ضربه های 
بس��یاری را به ادبیات ما زدند و خیلی از کس��انی که 
به عنوان لژیونر از آنها نام بردی��م در واقع در خارج از 
کشور معروف شدند. به عنوان مثال شهریار مندنی پور 
در ایران که بود نویس��نده خوبی بود اما وقتی کتاب 
معروفش در آمریکا چاپ و ترجمه ش��د باعث ش��د 
ادبیات ایران ش��ناخته ش��ود. حتی کت��اب محمود 
دولت آبادی به نام »زوال کلنل« را در ایران نتوانستیم 
بخوانیم و کتابی بود که در خارج از کشور مطرح شد. 
اگر مسأله ممیزی برطرف ش��ود آثار وقتی به چاپ 
می رسند ترجمه و مطرح می شوند؛ بنابراین ممیزی 

مهم ترین عامل رکود ادبیات ما محسوب می شود.

حجت الله ایوبی، رئیس س��ازمان س��ینمایی از بدو 
ورودش همیش��ه و در هر کجایی از علاقه خودش به 
اش��عار خیام و مولانا حرف زده، حتی گاهی پای فراتر 
گذاشته در دیدار با سفیران کشورهای خارجی درباره 
انتشار کتاب این دو شاعر ایرانی در کشور  آنها صحبت 
کرده است. چند روز پیش بود که اعلام شد قرار است 
نشستی تحت عنوان »آموزه های مولانا برای سینمای 
ام��روز« روز دوش��نبه 13 مردادماه، در تالار ش��مس 
موسسه سازمان کش��ورهای فارسی زبان برگزار شود. 
این نشس��ت تا جایی برای رئیس سازمان سینمایی 
مهم بود که در صفحه شخصی اش در سایت فیس بوک 
هم آن را اعلام کرد و شخصا از سینماگران و اهالی هنر 
دعوت کرد تا در این نشست حضور یابند. سیدمحسن 
فاطم��ی، اس��تاد ایرانی دانش��گاه  هاروارد در رش��ته 
روانشناس��ی هم میهمان ویژه این نشست بود. هدف 
از برپایی این نشس��ت هم تقویت پشتوانه علمی ادبی 

سینما و ارتباط دوسویه س��ینما و دانشگاه اعلام شد.  
درنهایت این جلسه با حضور مجتبی راعی، کارگردان، 
علیرض��ا داوودن��ژاد، کارگ��ردان و فرش��ته طائرپور 
تهیه کنن��ده برگزار ش��د.  حجت الله ایوب��ی در پایان 
نشست درباره لزوم برگزاری چنین نشست هایی گفت: 
»س��ینما امروز نیاز دارد که مقداری از گفت وگوهای 
درونی خودش خارج ش��ود و بیرون بیاید و ببیند که 
در فضای بیرون از محیط سینما چه خبر است.  به ویژه 
در س��ال هایی که برای سینما گذش��ت، سینمای ما 
خیلی مشغول خودش شده است. در بیرون از محیط 
سینما هم اساتیدی هستند که حرف های نویی دارند 
که می توانند کمک کنند ولی م��ا از این بزرگان غافل 
هستیم.« او همچنین اشاره کرد: »همه معتقدند که 
مولانا یک تصویرگر بس��یار ماهر و قدرتمند است که 
این تصاویر می تواند برای همه اهالی سینما الهام بخش 

باشد.«

تصاویر الهام بخش مولانا برای اهالی سینماقباد آذرآیین:ممیزی نفس  ادبیات را گرفته است

علیرضا زرين دست
مدیر فیلمبرداری و طراح صحنه


